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NM uden den
store succes
Af Niels Ærboe

Knækkede blyanten eller knækkede
"filmen" hos de udsendte? Der kom i
hvert fald ingen rapport retur til redakti-
onen fra ungdommens Nordiske Mester-
skab.

Den flittige fotograf, Flemming Nielsen,
coach for pige landsholdet, havde dog
været på plads.

Generelt fik danskerne nok heller ikke,
hvad de havde sat næsen op etter. To
gange bronze og en enkelt sølv var, hvad
hele høsten blev til i Norge.

Kamilla Kjeldsen, der tidligere havde luf-
tet sine ambitioner om at slutte sin delta-
gelse af i ungdomsrækken med en indivi-
duel guldmedalje, måtte tage til takke
med een af bronze.

-Jeg er godt nok tilfreds, skulle Kamilla
have sagt, da det hele var slut. Med det
spil, som jeg har præsteret under mester-
skaberne, kan jeg kun være tilfreds med
en bronzeplads-.

For Kamilla blev det da også til end-
nu en medalje af samme karat sammen
med holdkammeraterne i 5-mandshold.

Den eneste danske sølvmedalje blev
spillet hjem i 3-mandshold af Louise Kri-
stensen, Britt Brøndsted og Tea Jensen.

Drengenes præstationer på bowlingba-
nerne oppe blandt fjeldene går vi lidt let
hen over her. I følge den officielle resultat-
liste var det noget af det dårligste, der er
set længe.

De agerede som bundprop i mesterska-
bet sammen med islændingene.

Sverige blev, ikke uventet, bedste nati-
on med 4 guld, 2 sølv og 4 bronze, mens
det nok var mere overraskende, at Norge
blev toer med 2 guld og 3 sølv.

Finland blev treer med 2 guld. 2 sølv og
2 bronze. Rækkefølgen i ovenstående er i
følge den officielle opgørelse, som er
norsk.

mailto:bowleren@post5.tele.dk


LEDER

Europa-

Landsholdene, der skal forsvare de danske far-
ver i England den 16.-29 juni, er udtaget.

Britt Christensen
Kamilla Kjeldsen
Malene Møller Nielsen

. Heidi Glud Guldbæk
Trine Simonsen
Iben Tchu

KBK1940
Viking

Stenhuset
BKViborg
BKViborg

Rossini

HJEMMERESERVER
Gitte G. Gertsen
Bettina Lund

Falcon
Rossini

Morten Christoffersen
Anders Nørgaard Jensen
Lars Nielsen
Carsten Overbeck
Bjarne Thomsen
Michael Wittendorff

Cimbrer
Cimbrer

Bates
Trekanten
Trekanten

Bates

HJEMMERESERVER
Claus Roed Trekanten
Martin Bøgehave Falcon

Som forberedelse til Europamesterskaberne
skal holdene deltage i nettosamlinger den 16.-
19. maj i Stuttgart og 14.-15. juni i Aalborg.

ærboe
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Akfivifefs-
mæfhed?
Vi har nu stillet urene på
sommertid, og det inde-
bærer, at bowlingsæso-
nen, for de fleste, er ved
at slutte.
Det har også i år været

en lang og spændende
sæson - nogen vil måske
mene, at det har været
en for lang bowlingsæ-
son. og kigger man diver-
se turneringskalendere
igennem, kan det også
konstateres,at der ikkeer
mange friweekender i
løbet af et år, hvis man
har et ønskeom at delta-
ge i de forskellige typer
mesterskaber og stæv-
ner, der tilbydes.
Det man kan konstate-

re, når man så sidder og
kigger i udkastet til aktivi-
tetsplan for den kom-
mende sæson, er, at an-
tallet af bowlingfrie
weekends ikke bliver stør-
rer.

Er mæthedspunktet for
nye aktiviteter ved at
være nået?
Skal der ske en opryd-

ning i ikkeattraktive aktivi-
teter, eller skal man be-
gynde, at overveje også
at anvende en hverdags-
aften til afholdelse af
lokale aktiviteter?
Disse hverdage er nor-

malt forbeholdt til træ-
ning og socialt samvær,
men hvis der fortsat
ønskes et højt aktivitets-
nivaeu, bør man måske
overveje alternative stæv-
nedage, som ikke er
weekender.
Tankener måske ikke så

let umiddelbart at ac-
ceptere, men jeg synes,
at det kunne være inter-
essant,at der blev indledt
nogle forsøg på området
i løbet af det kommende
år, således at der kunne
gøres nogle erfaringer.
Det er selvfølgelig en

form for luksusproblem,at
alle weekender er besat
med stævneaktivitet
men den form for "pro-
blemer" følger heldigvis
med, når en sport vokser
med den hast som bow-
lingen fortsat gør.

Arne Hyldekrog
forbundsformand
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UDM JUNIORER

UDM med finale
Det er første gang, der afvikles
et dansk ungdomsmesterskab
for juniorer med en afslutten-
de trintlnole. Ideen var god,

Det blev nogle virkelig
spændende og velspillede
finaler, som fik et talstærkt
publikum til at leve fuldt og
helt med i samtlige serier,

Rekorder
Allerede under de indledende
runder blev der slået ikke min-
dre en 5 danske ungdomsre-
korder,

Først var det den
senere individuelle guld-
vinder, Maria Jensen,
Center, der slog 3 rekor-
der over henholdsvis 3
serier, 646 kegler, 4 serier,
840 kegler, og 6 serier,
1,179 kegler,
De flotte serier gav da

også Maria en solid
føring inden trinfinalen,

Guldparret Louise Kri-
stensen, Stenhuset og
Line Hansen, Rofi Bow-
ling, satte sig på 2 ung- 2,
domsrekorder på hen-
holdsvis 2 serier, 779 keg- 3,
ler, og 4 serier, 1526 keg-
ler,

Finaler
Trinfinalen om guld-
medaljerne blev spillet
som bedst af 3 serier, og
både pigerne og dren-
gene måtte gennem
alle tre serier.

Kampen mellem nr. 2
og 3 blev afgjort over 1
serie,

Den sidste og af-
gørende serie i guldkampene
blev meget tætte og spænd-
ende, og først i de allersidste
ruder blev spændingen
udløst,

Drengenes
tomandshold:

Fravenstre,
ThomasVestergoard,

Martin Birk,
ThomasLarsen,Brian

Enselmann,
Jesper Nielsen

og Martin Jacobsen,

Piger- IndMduelt
1, Maria Jensen
2, LouiseKristensen
3, LineHansen

Piger· par
1, LouiseKristensen

LineHansen
RikkeJacobsen
Maria Jensen
Maria Nielsen
DaisyJørgensen

Drenge· IndMduelt
1, BrianEnselmann
2, KimBrøndsted
3, JesperNielsen

Drenge - par
1 BrianEnselmann

ThomasLarsen
2, MartinBirk

ThomasVestergoard
3, JesperNielsen

MartinJacobsen

Stenhuset
RofiBowling
BKViborg

Center
Hook
HBK

Tomandsholdene på sejrsskamlen:Fravenstre, RikkeJacobsen,
Maria Jensen, LouiseKristensen,LineHansen, Maria Nielsen

og DaisyJørgensen,

Sisu
Sisu
Sisu

Af Elsa Hansen,
FBwU-ungdoms-

leder

Sisu
Sisu~-~r-----_~------::_----~

BKViborg r-,----7,~~",..,.,..--:-""7I"~
BKViborg

Sisu
Sisu



NYT FRA FBwU

Fynsk fornemmelse for ungdom
En ganske stor del af fynboer-
nes repræsentantskabsmøde
handlede om ungdommens
vilkår og fremtid i unionens
klubber.

Debatten om ungdommen
startede allerede under for-
mandens beretning, og til
trods for dirigentens, John
Wozny, henstilling om at gem-
me "krudtet" til ungdomslede-
rens beretning, var der tilsyne-
ladende så mange spørgsmål,
der trængte sig på, at det ikke
kunne udsættes.

Det var specielt de nyere
klubber fra kystbyerne, der
havde problemer.

Ungdomsspillerne strømmer
til, men det er i almindelighed
svært at skaffe ledere, og i
særdeleshed er det næsten
umuligt at få de nødvendige
instruktører.

Der bliver uddannet alt for
få instruktører på Fyn, og man-
ge af dem, der bliver uddan-
net, bruger ikke deres kunnen
i praksis.

Det virker som om, de kun
lader sig uddanne for at styrke
deres eget personlige bow-
lingspil.

De nye klubber har en stor
vilje til at holde godt gang i
deres ungdomsafdelinger,
mens de gamle klubber i
Odense er meget tilbagehol-
dende med det der med ung-
domsafdelinger.

Der kom helt klare opfordrin-
ger til, at man tog klar stilling til
bowlingsportens fremtid på
Fyn.

De klubber, der opfostrer
dygtige ungdomsspillere, kan
bare sidde og se på, at når de
bliver gamle nok, søger de

over i de klubber, der har højt
placerede hold.

Der er penge
til ungdommen
Et par af de gamle Odense
klubber udtrykte vilje til at
opstarte ungdomsafdelinger,
mens andre helt klart tog
afstand fra ideen.

Hvis en klub hovedsageligt
består af elitespillere, er det
umuligt at finde de leder, der
nødvendigvis skal til for at dri-
ve en ungdomsafdeling.

Grunden til "ftugten", blev
det sagt, hænger i mange
tilfælde sammen med, at
ungdomsklubberne mangler
en helt klar målsætning for de
unge, når de rykker op.

Der kom et bud på, at unio-
nen skal hjælpe de klubber,
der vil have ungdom, men
buddet indeholdt ikke nogen
nærmere beskrivelse af, hvad
hjælpen skal gå ud på. I for-
vejen får ungdomsklubberne
et økonomisk tilskud, idet hver
seniorlicens er pålagt et beløb
på 10 kroner, som går direkte
til ungdommen.

Der er også midler til speci-
elle aktiviteter at hente i ung-
domsfonden, men fonden har

FBwU'sbestyrelse. Det kunne
såmænd godt være billedet
fra sidste år, ansigterne er de

samme men bare lidt.. ...
Fra venstre. Henning Esbensen,
seniorleder, Martin Hansen, tur-

neringskoordinator, Annelise
Jensen, sekretær, ElsaHansen,
ungdomsleder, Hartvig Fritzen,
formand, og ToveEsbensen,

kasserer.

FORSIKRINGSiSERVICE
UVILDIG FORSIKRINGS - RÅDGIVNING

KOLDING l':,
TEGLGÅRDSVEJ 26-28
6000 KOLDING
TlF. 75 50 80 99
FAX 75 50 59 87

ODENSE l':,
NØRREGADE 32
5000 ODENSE (
TlF. 65 90 85 33
FAX 6614 69 07

ARHUSI':,
VESTERGADE 48 G
8000 ÅRHUS (
TlF.86180655
FAX86180588

KØBENHAVN l':,
JOAKIM LARSENS VEJ 5.
2000 FREDERIKSBERG
TlF. 36 45 80 99
FAX 36 30 61 99

indenfor den seneste lange
periode kun fået ansøgninger
til bowling kugler.

Bestyrelsen for ungdomsfon-
den har ikke ønsket at ud-
betale tilskud til materiel. Den
politik fik de drøje hug for, fulgt
op af en udtalelse om, at de
er gamle og forstokkede.

Gennemgående lå det i luf-
ten, at de fynske ledere ikke er
med på noderne, men der
kom ikke nogen klare signaler
om, hvordan partituret skulle
skrives om, og melodien så
skulle lyde.

Forbundet er klar til
Idrætmessen
Der har være en debat her i
dette blads spalter om bow-
lingsportens deltagelse i den
landsdækkende Idrætsmesse
1996.
Fra fynsk side beklagede

ber og stævner. Han hentyde-
de ikke til Fynsmesterskabet
som i år havde den største til-
slutning nogen sinde, men det
faldt ham for brystet, at der
næsten er total mangel på
fynboer, når det drejer sig om
Danmarsmesterskaber og For-
bundsmesterskaber.

Det blev påpeget fra man-
daters side, at alt for mange
arrangementer er koncentre-
ret omkring Odense Bowling-
hal.

Der blev udtrykt fornemmel-
se for, at mange af de andre
haller slet ikke har interesse i at
afholde store mesterskaber
med de stramme krav, der stil-
les. Og så er der også det ikke
helt uvæsentlige forhold, at
priserne i Odense Bowlinghal
nærmest kun er det halve af,
hvad de nyere haller forlan-
ger. Lovændringerne til for-

man, at det i den pågælden-
de week-end ikke var muligt
at stille med de nødvendige
ledere. Alle var optaget af uni-
onskampe i Viborg. Man men-
te også, at Idrætmessen ikke
kun var et unions-anliggende,
men en opgave for forbundet.

Forbundsformand Arne Hyl-
dekrog garanterede for, at
Idrætmessen i 1998 ville blive
en opgave for forbundet.

Seniorlederen beklagede
den manglende fynske inte-
resse i at deltage i mesterska-

~ 80 i)!=

bundets vedtægter får ikke
fynske øjenbryn til at hæve sig.

Forslagene om licensforhø-
jelse, medlemmer/licens, struk-
turændring i Elitekomiteen og
ændringer til l. division fik slet
ingen debat med på vejen.
Alle forslag blev tavst accep-
teret med en hånd i vejret.

A "el$Ærboe
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GULDNALE/INTERNETT Hr. og fru bowling, Henning og

Tove Esbensen,

Der blev ingen uro i det lille
hjem hos familien Esbensen,
da både Tove og Henning
modtog forbundets ærestegn
iguld,

De har begge i flere
omgange udført et stort arbej-
de for FynsBowling Union, og i
øjeblikket optager bowlernes
ve og vel det meste af deres
tid ..

I 3 perioder har Tove taget
vare på unionens pengesa-
ger,

Førstfra 1977 til 1981 og der-
næst efter en pause igen fra

1985 til 89. Efter endnu en pau-
se satte Tove sig atter på pen-
gekassen i 1995, og der bliver
hun forhåbentlig siddende i
endnu mange år.

Henning har i lange perio-
der været formand for Top 10,
og da der pludselig i 1986 blev
et hul i unionens rækker som
seniorleder, gik man ikke for-
gæves til Henning,

Det civile job krævede dog
så meget, at det i den
omgang kun blev til et enkelt
år,

I 1988 fungerede han som

en perfekt organisator, da Fyn
var vært for Nordisk Mester-
skab,

Da de begge gik på efter-

løn i 1995var Henning klar igen
til at løfte en stor opgave for
fynsk bowling,

ærboe

Bowling på Inferneffef • Inferneffef • Inferneffef
I kender fornemmelsen, når
man lige så stille sidder og
hygger efter træningen,

Lige pludselig er der en eller
anden idiot. som begynder at
ævle om Internet og elektro-
nisk post., "Jamen, det kan vi
da ikke undvære !!!" Du kig-
ger underligt på vedkommen-
de,

Mon hans øl er dårlig? Eller
er han begyndt at ryge andet
end tobak??? Vi har da vun-
det mange kampe uden Inter-
net!!!

Hvad er Internet
Alle mennesker kender Tekst-
TV hvor man kan slå lotto-tal-
lene op, se vejrudsigten, fær-
geafgange, nyheder og resul-
tater fra Superllqoen.

Tekst-TV er jo genialt. da
man kan få fat i disse informa-
tioner på de tidspunkter, man
har brug for dem,

Problemet med Tekst-TV er,
at der sidder en redaktion og
bestemmer, hvad der skal
vises af informationer,

På Internet kan du se de
samme informationer plus et
par hundrede millioner andre
sider, og der er principielt
ingen der bestemmer, hvad
folk skal have lov til at se, Men
at sammenligne Internet med
Tekst-TV i øvrigt vil være sær-
deles utilstrækkeligt,

På Internettet er det desu-
den muligt at høre musik, se
video, tale i telefon og sende
breve til hinanden (E-mail),

I dag anvendes Internettet i
høj grad til udveksling af Com-

puterprogrammer og som
post-ordre, da kunden kan
bestille varer direkte via Com-
puteren og betale for varen
samtidig,

Hvorfor Internet
Inden for bowlingsporten kan
vi også bruge Internettets mu-
ligheder.

Et stort ønske har altid været
at kunne få hurtig adgang til
resultaterne fra en turnerings-
runde eller et stævne,

Ved de seneste internatio-
nale mesterskaber har de
bowlinginteresserede med
Internet-adgang kunne følge
slagets gang ved World Team
Cup i Calgary og NM i Eskiltu-
no.

Det vil derfor også blive
muligt at følge resultater og
stillinger fra alle bowling ræk-
ker i Danmark,

Herudover kan der være en
løbende rangliste over bow-
lingspillerne, information om
spilleregler, nyheder på bow-
lingfronten, kataloger over
bowlingkugler og "lær at bow-
le" -lektloner.
Ja, det er kun fantasien, der
sætter grænsen,

I organisationsarbejdet på
tværs af store afstande er
Internettet allerede i dag ble-
vet en vigtig del ved udveks-
ling af breve og meddelelser,
Når en række mennesker skal
arbejde sammen omkring
udarbejdelse af eksempelvis
en ny bowlingbog, kan bogen
deles i flere dokumenter, og
personer kan hver for sig udar-

bejde nogle afsnit til bogen,
men det afgørende er, at
dokumenterne hurtigt sendes
til hinanden, og der kan arbej-
des videre i dette tilsendte
dokument,

På sigt vil stævnetilmelding
og betaling ske via Internet-
tet således at det store arbej-
de med at indsamle og regi-
strere deltagere vil ske auto-

matisk, når spilleren bestiller sin
start,

Vedkom mende får da også
svar med det samme, om der
er plads på det ønskede tids-
punkt,

I en samlet betragtning vil
Internettet give bowlingspille-
re og folk i resten af verden
nem adgang til informationer,
som berører deres hverdag,



og en del af administrationen

/

omkring ledelsesarbejdet kan
reduceres, da dette værktøj
kan lette arbejdet omkring
skrivebordet.
Internettet vil dog ikke

afløse ledelsesarbejdet, som
ikke blot er administration,
men evnen til at imødegå/
løse problemer, koordinere,
igangsætte og motivere.

DBwF på
InterneHet
På nuværende tidspunktarbej-
der DanskBowlingForbundpå
højtrykfor at kunnepræsentere
bowlingsporten på Internettet
(sewww.dbwf.dk).
I længere tid har en række

klubber været repræsenteret
på Internettet omkring klubin-
formation, resultater fra deres
egne rækker og nyheder...
I den kommende tid vil flere

og flere klubber blive etable-
ret på Internettet, hvilket vil
betyde, at en bred vifte af
informationer vil blive tilgæn-

• Inferneffef •
gelige for alle med interesse
for bowlingsporten. Cimbrer vil
også være at finde på Inter-
nettet inden længe.

Hvordan kan jeg se
med på InterneHet
Idag kræver det en computer
at kunne følge med på Inter-
nettet. Har du en computer,
kan du købe en færdig pakke
med Internet-adgang og mo-
dem til telefonopkobling. Pak-
kerne kan fås til ca. 700-800
kroner, og et abonnement
koster omkring 50-60 kr. pr.
måned.
Indenfor ganske få år vil

Internettet være ligeså nemt
at komme til, som Tekst-N er
det i dag.
Når du køber et N vil Inter-

net-opkobling være en del af
apparatet, og betjeningen vil
kunne anvendes uden kend-
skab til computere i øvrigt.
Det vil også blive betydelig

billigere.
Hvisdu har Kabel-N i hjem-

BOWLING
CENTERåå~

•

Meninger tilkendegivet på disse sider er ikke
nødvendigris ieverenstemmebe med
kluhbens holdninger, med mindre det
udll)'kkeligl frern...u i den ,nl<elte artikel,

rnet. vil adgangen ske direkte
via kabelnettet, og vi skal ikke
anvende telefonen til denne
opkobling.
Udviklingen sker særdeles

hurtigt. Hvisdu giver dig tiden
til at vente, vil du opnå, at
Internettet kommer til dig via
Kabel-N.
Priserne bliver billigere, og

der vil være langt flere infor-
mationer om bowling, end der
eri dag.
Men har du mulighederne,

såvær med til at gøre bowling
synlig og interessant for den
måbende omverden ved at
komme med gode ideer til,
hvad du ønsker,der skalvære
tilgængeligt om bowlingspor-
ten på Internettet.

Af Jan Villum Hansen,
formand for Cimbrer og

Region l.



IKKE GULD

Ikke guldmedalje for baneforholdende
Spillerne i Gold Cup's Dan-
marksfinale i Master Bowl, Ran-
ders, fik absolut ikke optimale
forhold.

Tæppet bag banerne var
sølet til med ølslatter fra afte-
nen i forvejen.

Det hjalp kun lidt, at tæppet
blev belagt med håndklæder
i alverdens farver, viskestykker
og servietter, det lignede pat-
chwork, skaden var sket.

Der var allerede kommet så
meget fugt ud på banerne, at
tilløbet blev både farligt og
helt forkert.

-Vi er frygtelig kede af det,
sagde centerchef Bjarne Kir-
keterp.

I går aftes, aftenen før
Skærtorsdag, gik det helt over
gevind.

Hallen var fyldt til briste-
punktet med folk, der tog hul
på påsken, og der stod ølglas
over det hele bag banerne.

Vi ordnede baner lige til
klokken fire om morgenen,
men tæppet bag banerne
var det ikke muligt at nå at
tørre.

For at gøre det hele så godt
som muligt, havde vi endda

sat et helt nyt sæt kegler i på
hver bane-o

Bowling trods alt
Bowling blev der trods alt spil-
let, og de to vindere til Europa-
finalen i Amstelveen, Holland,
blev da også fundet.

Kvindernes finale mellem
Karen B. Olsen, Sporvejene,
og Charlotte Leen.

City Bowling, Odense, blev
meget på det jævne. De to
spillere fulgtes meget pænt
ad i starten, men en 3-dækker
til Karen B. Olsen sidst i serien
gjorde udfaldet.

Hun vandt med 162 mod
Charlotte teen's beskedne
134. Finaleresultaterne levede
slet ikke op til de resultater,
som spillerne havde kvalifice-
ret sig på i zonefinalerne.

Mændenes finale mellem
Frank Rasmussen, Smut, og
Johnny Clausen, Samson, blev
til gengæld ret meget mere
spændende.

Der skal virkelig mases på,
når der kun er en enkelt serie
til at afgøre det hele på. Og
det blev der.

Begge spillerne havde spil-

let nydeligt i serierne, der var
gået forud, så det var ikke
muligt at udpege en favorit.

Pludselig midt i den alt
afgørende serie fandt Frank
Rasmussen linien og satte en
flot 5-dækker, og selvom
Johnny Clausen kæmpede
bravt, kunne han ikke nå op.
Frank Rasmussen satte sig på
turen til Holland med cifrene
221 mod 202.

Frank Rasmussen, 22 år, har
et nuværende sæsonsnit på
185, men da han efter en
dårlig sæson sidste år røg ned
som C-spiller, bandede han
noget. Nu er det tilgivet, for
havde han ikke været C-spil-
ler, havde der ikke været
nogen Gold Cup for hans
vedkommende.

For Karen Birgitte Olsen, 43
år, er tredje gang lykkens
gang. Hun har været i Dan-
marksfinalen to gange tidlige-
re, hvor bedste placering var
en 4. plads for to år siden. Lis
Rasmussen, tidligere coach for
herrelandsholdet, skal hjælpe
spillerne til rette under turen
og i kampen mod resten af
Europas bedste C/D-spillere.

Bedre forberedt
næste gang
Efter finalen gik diskussionen
om baneforholdene blandt
spillere og ledere.

Skal vigtige forbundsmester-
skaber lægges i de nyere
bowlinghaller? Er de gearet til
at leve op til forbundets krav?

Og sidst men ikke mindst: Er
de overhovedet interesseret i
de arrangementer, der giver
mere besvær end penge i
kassen?

Bjarne Kirketerp sagde: -Her
i hallen har vi været utroligt
glade for at lægge baner til
Gold Cup finalerne, og det er
da også klart, at vi har lært en
masse.

Hvisvi en anden gang får til-
budt et forbundsarrange-
ment, så er der ting, der bliver
gjort anderledes. Der kommer
f.eks. ikke drikkevare ned bag
banerne aftenen i forvejen-o
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Jysk fornemmelse for forvirring
Der opstår et stort spørgs-

målstegn inden i hovedet, når
man oplever JBU's formand,
Claus Holm, sidde helt mutters
alene og stemme for et for-
slag, fremsat af Forbundsbe-
styrelsen, hvor han selv har
sæde, mens resten af forsam-
lingen vender tommelfingeren
nedad.

Forslaget, der kun fik en
eneste finger opad, handlede
om en ny struktur i organisatio-
nen med medlemmer og
medlemmer med spillelicens.

Spørgsmålstegnet opstår,
når man oplever, at manda-
terne, der er valgt i de fire regi-
oner, i den grad går stik imod
deres egen unionsformand.

Er den reelle beslutning i
Jydsk Bowling Union allerede
ftyttet ud i regionerne?

Godt nok er der lavet en
hensigtserklæring om at de-
centralisere JBU,men hele det
projekt skulle havde en tidsho-
rison på omkring 4-6 år.

Der er kun gået eet år, siden
beslutningen blev truffet, men
allerede nu kan det ses, at
regionerne tager deres opga-
ve alvorligt.

Sagerne er grundigt vendt
og drejet hjemmefra, og
repræsentanterne møder op
med et mere eller mindre bun-
det mandat.

Et andet forslag fra For-
bundsbestyrelsen om en for-
højelse af licensen med 8 kr.
gik heller ikke glat igennem.

Jyderne bed sig fast i en
udtalelse, der var faldet på
forbundets repræsentant-
skabsmøde sidste år, om at

licensen burde stige med 5 kr.
om året, indtil den er nået op
på 200 kr. Og sådan blev ind-
stillingen så fra den kant.

Fremover er det ikke nok at
prøve at "sælge" nye ideer
og tiltag på unionens årsmø-
de. Det skal ske helt derude,
hvor regionerne mødes.

Forbundsbestyrelsens repræ-
sentanter på mødet var nu
heller ikke klædt særlig godt
på til at forsvare deres forslag.
Man havde ikke et klart svar
på, hvad det omtrent ville
koste at ændre medlemspoli-
tikken.

Jysk tillid til lederne
Ovenstående divergens i for-
holdet til det omtalte lovfor-
slag er ikke et typisk billede af
den generelle tillid til lederne i
JBU's forretningsudvalg.

Debatten under de enkelte
udvalgsmedlemmers beret-
ninger var både fredelig og
konstruktiv.

Der faldt ingen gnuppede
ord, og stort set er der fuldt til-
fredshed med aktiviteterne i
det forgangne år.

NilsJensen syntes, at jobbet
som seniorleder efterhånden
er gået hen og blevet lige lov-
lig omfattende nok.

Det er umuligt ene mand at
holde styr på alle de aktivite-
ter, der afvikles i hele Jylland.
Han efterlyste hjælp, og der
blev nedsat et ad hoc udvalg,
som skal tage sig af specifikke
opgaver.

Puslingene svigter de dan-
ske ungdomsmesterskaber.

Det kunne Else Larsen, ung-
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domsleder i Aalborg Kredsen,
godt forstå.

Hun mente, at der var kom-
met for meget pjat med pus-
linge alternativ og andet ind i
mesterskaberne.

Puslingene vil spille rigtige
mesterskaber med mange
serier, når de nu alligevel i
mange tilfælde er rejst langt,
mente ElseLarsen.

Andre mente dog, at man
fortsat skal holde sig til de ret-
ningslinier, der er udstukket af
Danmarks Idræts-Forbund,
som siger, at puslinge ikke skal
spille store krævende turnerin-
ger.

Lovforvirring
Dirigent Torben Wurtz kom vir-
kelig på noget af en opgave,
da der skulle behandles
lovændringer til JBU's egne
vedtægter.

Hele komplekset af lovæn-
dringer, ændringsforslag og
ændringsforslag til ændrings-
forslagene mindede mest af
alt om en mindre mursten.

Der blev dog luget så kraf-
tigt ud, at der faldt en mindre
regnskov på gulvet.

Det lykkedes også for diri-
genten at afsætte formanden
midt i forvirringen. Det var dog
posten som næstformand, der
blev nedlagt efter kun at have
eksisteret i et enkelt år.

Derimod får formanden for
JBU-udvikling fremover sæde i
forretningsudvalget.

Senere blev Ib Centio Jons-
son - også - valgt til denne
post.

Et par forslag fra Region 4
om en udvidelse af antallet af
mesterskaber blev stemt ned.

Det er den almene hold-
ning, at der er mesterskaber
nok, og desuden ville det væ-
re nærmest umuligt at finde
plads i en forvejen godt boo-
ket turneringsplan.

JBU's forretningsudvalg som
ikke fik personændring men en

udskiftning af næstformand
med formanden for JBU

Udvikling.
Fra venstre, unionsformand

Claus Holm, sekretær Birgitte
Rasmussen, ungdomsleder

Dennis Blornholt. turneringskoor-
dinator Robert Rasmussen, seni-
orleder Nils Jensen og kasserer

Per Rasmussen.

Formand for JBU Udvikling
og ny mand i forretnings-
udvalget Ib Centio Jonssen.



FRA KBU

KBU's fornemmelse for kaos
Der skal rodes godt op i hjer-
nekisten for at huske, hvornår
der sidsthar været afholdt et
repræsentantskabsmødei uni-
onen, som gik lige efter
bogen.
Sidsteår var det nødvendigt

at sammenkalde repræsen-
tanterne tre gange, før situati-
onen var under kontrol.
Udfaldet i år kendes endnu

ikkei skrivendestund,men det
ordinære repræsentantskabs-
møde blev, efter en del
tumult udsat da man nåede
frem til valgene.
Grundstenen til al balladen

blev lagt allerede i det sene
efterår, da KBUudsendte en
skrivelseom, at man ønskede
at skillede sjællandskebowle-
re, alle dem uden for Køben-
havns Amt, ud fra Køben-
havns BowlingUnion.
Bestyrelsensargument var,

at det vil være umuligt at skaf-
fe ledere i fremtidens KBU,hvis
området for unionen skal
dække Sjælland samt Syd-
havsøerneog Bornholm.
I modsat fald, hvis sjællæn-

derne genoprettede Sjællands
Bowling Union, ville lederne
nærmest stå i kø for at lede et
KBU"inden for voldene".
Sjællands Bowling Union

blev i 1984adopteret af KBU,
da grundlaget ude på øen
var blevet for smalt til en selv-
stændig union.

Skjult dagsorden og
trusselsbrev
UnionsformandBente Hansen
uddybede problematikken
under sinberetning.
Spillerne indenfor voldene

har ikke lysttil at køreover Val-
by Bakkefor at spille4 serieret
eller andet sted på Sjælland.
Der er længere fra Køben-

havn til Sjælland. end der er
den modsatte vej.
Sjællænderne er vandt til at

pendle, det er københavner-
ne ikke,forklarede Bente Han-
sen.
På grund af køreriet mister

KBUi øjeblikket klubber til de
andre unioner i området.
Formanden fortalte, at der

havde være holdt en række
møder med den aktionsgrup-
pe, der repræsenterer de

sjællandske bowlingklubber.
Bente Hansenbeskyldte grup-
pen for ikke at spille med
åbne kort, og til et enkelt
møde stillede de endda med
en skjult dagsorden, påstod
hun..
Peter Lillesøe,der var tals-

mand for aktionsgruppen,
kunne kun bekræfte, at der
havde været afholdt en hel
række møder, hvor parterne
ikke havde nærmet sig hinan-
den og slet ikke talt samme
sprog.
Brevet fra KBU'sforretnings-

udvalg til klubberne på Sjæl-
land betegnede Peter Lillesøe
somet regulært trusselsbrev.
Han fortalte samtidig, at

man ikkevar uvillige til at gen-
oprette SjællandsBowlingUni-
on (SBwU),men at man ønske-
de fælles turneringsplan med
KBU for den kommende
sæson.
KBU's bestyrelse ønskede

ingen fællesskab med SBwU
for den kommende sæson,
man ønskede bare en hurtig
skilsmisse.
-Det er ikke sjovt at blive

svigtet-, sagde PeterLillesøe.-
Vi føler ikke,at det er muligt at
få en selvstændig union op at
stå på bare 3 måneder.
Debatten viste, at der trods

alt ikke var enighed blandt
KBU-klubberneindenfor volde-
ne, om at man sådan bare
lige ved en lovændring skar
båndene over til de mere end
700bowlere ude på Sjælland.
Frank Rasmussen fra BK

Lyngby henviste til unionens
formålsparagraf, der siger, at
der skal arbejdes for at frem-
me og højne bowlingsporten,
og det mente han ikkelige var
tilfældet i den aktuelle sag.

FrankRasmussenstillede sig
bag sjællænderne, idet han
efterlyste noget samarbejde.
Hansagde: -Derer splittelse,

og der bliver gravet grøfter,
som ikke set tidligere. Der vil
opstå en hadskstemning,som
KBUer ansvarligfor-o
Søren ø. Pedersen, The

Frogs, foreslog, at man
suspenderede mødet, og
brugte den tid der måtte
være nødvendig for at opnå
en lykkeligskilsmisse.

Forslagetdruknede og blev
i første omgang ikke til noget.
Der kom også en livlig debat
om, hvorvidt klubbernesmed-
lemmer havde lyst til at force-
re Valby Bakke. For og imod
endte nok nærmest uafgjort.

Afstemning der
stopper alt
Da lovændringen, der skulle

konfirmere skilsmissen,kom til
afstemning, kunne forslagsstil-
lerne ikke opnå det totredje-
dels flertal, der skulle til for at
få forslaget bragt igennem.
Ud af de 129 stemmeberet-
tigede stemte de 80 for for-
slaget mensder var 49 imod.
Nu var situationen ligesom

nået til "point of no return".
Forretningsudvalget, der på
forhånd havde meddelt, at
de ikke genopstillede, udvan-
drede fra mødet.
Somperler på snorgik KBU's

valgte ledere på talerstolen
og nedlagde deres poster.
Der var ved at opstå en grim
stemning.
Der blev klappet af mod-

standerne på en måde, der
ikkevar særlig sportsligt.
Havde det foregået på

bowlingbanerne, havde det
straks afstedkommet et gult
eller rødt kort.
Dirigenten, BrunoStokholm,

med det lidet misundelses-
værdige hverv, indlagde sum-
mepauser, men lige lidt hjalp
det.
Til sidst havde de fleste of

dem, der havde en tillidspost,
forladt salen og Idrættens
Hus.Nu er "gode dyr rådne",
som der var en, der sagde.
KBU var pludselig som et
spøgelsesskibi rum sø uden
folk på broen.

De unge løver
tager ansvar
Der blev livlig trafik i side-

gangene, og det føg om øre-
ne med gode og mindre
gode ideer.
Enenkel gik ud på at opløse

unionen for derefter at stifte
en ny,men da det kom for en
dag, at unionens midler så
skulle tilflyde Dansk Bowling
Forbund, blev den hurtigt
skrinlagt.

De unge løver, som altså
ikke længere er så unge end-
da, Per "Fehår" Ejben Henrik-
sen,Sørenø.
Pedersen og Gert "Sisu"

Nielsenkom på banen og tog
ansvar. Med forsinkelse tog
man Sørens tidligere forslag
op igen.
Der blev nedsat to forhand-

lingsgrupper, een fra øst og
een fra vest med cirka Valby
Bakkesom skillelinie,som her-
efter gik i enrum, mens resten
gik til kaffepause.
Efter en god halv times tid

kom grupperne tilbage med
en skitse, som begge parter
kan leve med. FrankRasmus-
sen havde sat sig sammen
med sjællænderne, og bag-
efter sagde han: -Det var bare
så nemt-o
KBUog SBwUskalskilles,det

er et faktum, men der bliver
indlagt en separationsperio-
de, som i det virkelige liv, før
SBwU i 1998 for alvor bliver
selvstændig.
Specielt var det vigtigt at

BørgeHolm,somhavde stillet i
udsigt at være klar til at over-
tage formandsstolen, hvis der
skete en adskillelse,kunne gå
ind for skitsen.
Det kunne han, og sammen

med to trosfæller,John Deder-
ding og LeifMakholm, blev de
valgt som henholdsvis for-
mand, sekretær og kassereri
KBU'snye forretningsudvalg.
De ledere, der tidligere hav-

de nedl.agt deres mandat og
forladt mødet, havde været
så søde ot fortælle, hvor de
agtede sighen.
Nu kom der godt gang i

mobiltelefonerne, og fra taler-
stolen kunnedet meddeles, at
de alle var klar til at indtage
deres poster igen under den
nye ledelse.
Såvar der stortset ikkemere

at komme efter den dag, og
dirigenten udsatte det videre
forløb af mødet til den 8. oprll,
Når disselinier læses,er der så
forhåbentlig kommet fred og
fordragelighed i den østlige
landsdel.

Det der næppe huskes
Nu under skrivningen kigger
man nærmest forgæves på



blokken for at se, om der dog
ikke skete ondet på KBU's
repræsentantskabsmøde. Det
gjorde der stort set ikke. For
helhedens skyld skal det dog
med, at Bente Hansen i sin
beretning sagde, at de store

liteter til stede til de nye med-
lemmer.
-Hvis der ofres mange penge
på at frembringe store inter-
nationale resultater, skal man
samtidig gøre sig klart, hvad
man vil bruge den øgede op-

internationale resultater, som
de danske bowlingspillere
med jævne mellemrum op-
når, er med til at give tilgang til
sporten.
Det er dog bydende nødven-
digt, at der også er gode faci-

mærksomhed til- sagde Bente
Hansen.
Der skal ændres på sædva-
nen i KBU, så det fremover
hovedsageligt bliver klubmed-
lemmer, der får sæde i forbun-
dets repræsentantskab.

1fiesA bo.

Forbundsformand
Arne Hyldekrog og SBwU's

talsmand Peter Lillesøe
i baggrunden.

KBU'stremandshær, som den
så ud, da mødet blev udsat.
Fravenstre, John Dederding,
Børge Holm og Leif Makholm.

~ go~



Hvordan er det at bowle i

Jeg er mange gange blevet
spurgt hvad jeg synes om at
bowle i Danmark, og hvordan
det er at bowle i USA.
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Så her vil jeg fortælle lidt om
mine oplevelser med bowling,

Jeg kom til Danmark i 1990
og blev ret overrasket over,
hvor forskelligt det er at bowle
i Danmark til forskel fra USAog
Holland, hvor jeg også har
boet og bowlet et par år.
Jeg startede med at tage

rundt til mange haller og
spurgte, om der var nogle, der
havde lyst til at bowle
mod/med mig, og på den
måde mødte jeg mange in-
teressante bowlere,

Der var nok nogle, som syn-
tes, at jeg var lidt fremmed, og
jeg fandt også ud af, at dan-
skere sommetider kan være
lidt betænkelige ved noget
nyt,

Konkurrencebowling i Dan-
mark og USA er så forskellig
som nat og dag, med visse lig-
heder selvfølgelig,
Til den dag i dag har jeg

ikke vænnet mig til at være til-
knyttet en klub, Det er måske
en overraskende udtalelse, så
jeg vil prøve at forklare,

I USA (og Holland) bowler
du i leagues, både med og
uden handicap,

Du kan bowle i så mange
forskellige leagues, du vil, hvor
du vil på en gang, Man kan
sammenligne det lidt med

den måde, man kører firma-
bowling på i Danmark, hvor
du jo også kan spille på 7 for-
skellige hold i løbet af ugen
(hvis du orker det!)

At bowle i klub, som i Dan-
mark, betyder en bunke re-
striktioner man er underlagt,
Tag en regel som den, der
omhandler spilledragt.

Det er da forståeligt nok, at
man skal bære klubtøj til klub-
kampe, men hvorfor må man
ikke spille i shorts og kasket til
Danish Masters f.eks, (kan I
huske heden i Glostrup?!)

Men jeg er selvfølgelig også
opvokset med den amerikan-
ske forkærlighed for individua-
lisme, eller som jeg kalder det:
frihed,

Jeg bliver også sommetider
spurgt om baneforholdene i
USA.og må nok sige, at det er
rimeligt nemt at spille høje seri-
er derovre,

Efter min mening er bane-
forholdene i Danmark vanske-
lige men retfærdige (selvom
nogle haller ikke er sååå gla-
de for at vaske banerne or-
dentligt af og tit nok.)

Den her sæson har været
min bedste i Danmark, Min
bedste serie i USA er 300 og
mit højeste snit var 202, Jeg
har endelig fundet en klub,
som jeg er glad for, og som er
glad for at have mig som
medlem; det kan ses på mine
bowling resultater.

Jeg har placeret mig pænt
ved de sidste to DM finaler, jeg
har været i individuelt og rnlx,
Jeg var også i finalen i JM

Mix med min talentfulde mak-
ker Charlotte Jensen , SAM-
SON, Sidst men ikke mindst har
jeg lige vundet regionsmester-
skabet i region 3,

Jeg vil gerne have lov til at
citere en af de store kanoner
indenfor bowlingsporten Mark
Roth:"Du kan sagtens være
min ven bagved banerne,
men når først konkurrencen er
startet er min eneste ven min
bowlinqkuqle."

Man skal have Ilden indeni
for at vinde en hård konkur-
rence, og den synes jeg, at
jeg har. Det kan selvfølgelig
godt sommetider give anled-
ning til "højt blodtryk," men
man kan jo godt være en god
sportsmand samtidig, og tryk-
ke vinderen i hånden og sige
tillykke.

Jeg synes, at det er vigtigt
at lære af sine nederlag og
gå hjem og træne på det der
gik galt,

Jeg kan godt lide at bo i
Danmark og mener, at bow-
lingniveauet er steget næ-
sten i takt med antallet af
bowlinghaller. Det er da også
fint, at der afholdes så mange
300-nedrykkere og 9-pins NO
TAP stævner, som er gode for

Marion Barker

begyndere, men jeg savner
lidt flere scratch-turneringer.
Jeg må nok indrømme, at

da jeg kom til Danmark, anså
jeg bestemt ikke det danske
herrelandshold som et af ver-
dens bedste, men efter at
have lært lidt mere om dem,
er jeg kommet til at repektere
deres talent meget, og så er
de tilmed en flok flinke fyre,

Jeg bor i Randers med min
kone Bettina og vores datter
Olivia, og jeg tror, at alle ser-
iøse bowlere med familie vil
give mig ret i, at det er meget
vigtigt med moralsk støtte
hjemmefra, og at de kan inspi-
rere en til at bowle bedre.

Forhåbentlig har jeg givet et
lille indblik i dansk bowling, set
fra en amerikaners synspunkt,

-
Hvis der er nogle derude i

bowlingsporten, som tror, at
de kan bruge min assistance,
så ring eller kom hen til mig og
spørg.


